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COMPAREIXENÇA DEL MINISTRE PERE LÓPEZ A LA COMISSIÓ LEGISLATIVA D’ECONOMIA

El Govern estudia la possibilitat
de fer un parc tecnològic al país

IAGO ANDREU*
ANDORRA LA VELLA

El projecte
s’emmarca en el
procés d’obertura
econòmica

U
n dels primers projectes
vinculats al procés de re-
forma i obertura econòmi-
ca que vol impulsar el Go-

vern socialdemòcrata és el de la
creació d’un parc tecnològic. De mo-
ment, la qüestió encara està en fase
d’estudi, però podria començar a
materialitzar-se el 2011. Així ho va
explicar ahir el ministre d’Econo-
mia i Finances, Pere López, durant la
seva compareixença a la Comissió
Legislativa d’Economia.

López va explicar que la idea del
parc tecnològic ha sortit de les reu-
nions de les taules de treball del pac-
te pel desenvolupament econòmic.
El model a seguir, segons va detallar
el ministre, seria similar al del Parc
Tecnològic del Vallès o al d’institu-
cions similars del sud de França. Es
tracta de models basats en la proxi-
mitat i les sinèrgies d’empreses i ins-
titucions dedicades a la recerca i la
investigació. Tot i que el projecte
està encara en una fase molt inci-
pient, el titular d’Economia va
avançar que per al pressupost del
2011 ja hi pot haver algunes parti-
des destinades al parc tecnològic.

Ara bé, López va precisar que tot
plegat ha de ser una conseqüència
de les reformes i l’obertura econòmi-
ca i va detallar les línies d’actuació
del Govern en aquest sentit. D’una
banda, hi ha l’arxiconeguda refor-
ma fiscal, ja en tràmit parlamentari,
que ha de permetre aixecar la doble
imposició i avançar en la diversifica-
ció de l’economia. López va avançar
reformes de les lleis que regulen la
propietat industrial i la propietat in-
tel.lectual com a requisits previs per
crear un ambient atractiu per a les
patents, les marques i els drets
d’autor. Segons les explicacions del
ministre, el Govern aposta també
per donar a l’ADI un paper en la in-
ternacionalització de l’economia i

no en l’atracció d’inversió estrange-
ra, ja que n’ha atret «poquíssima».

«MANCA DE CONTINGUTS» / Els repre-
sentants de l’oposició van veure en
el discurs del ministre bones inten-
cions i declaracions de voluntat,
però poc contingut. Els reformistes
van preguntar a López per qüestions
concretes com ara els plans del Go-
vern quant a l’aeroport d’Alguaire o
les converses amb els quatre co-
muns amb estacions d’esquí per par-
lar sobre la viabilitat dels dominis
esquiables, un assumpte sobre el
qual López va anunciar una reunió
propera. Més bel.ligerant va ser ApC,
que va acusar el ministre de manca
de projecte i de quedar-se en plans
poc definits. H
*iandreu@andorra.elperiodico.com

MÓN EMPRESARIAL

La postcrisi centre el Fòrum de l’EFA
b

EL PERIÒDIC
ANDORRA LA VELLA

El president de Vueling,
Josep Piqué, entre els
convidats a la jornada

Ja no és la crisi el que ven, sinó la
postcrisi, o sigui, el nou ordre que
ha sorgit o ha de sorgir després del
daltabaix financer, econòmic i so-
cial. Amb aquest esperit l’Empresa
Familiar Andorrana (EFA) va presen-

tar ahir el vuitè Fòrum organitzat
per l’entitat que se celebrarà dilluns
14 i que portarà per títol Empreses fa-
miliars: gestionar en temps de crisi.

Ara bé, segons va informar ahir
l’ANA, no és tant la crisi el que inte-
ressa a l’EFA, sinó la postcrisi, ja que
al Fòrum es parlarà del nou paradig-

ma econòmic posterior a la crisi de
les noves aportacions en aquest nou
ordre. En aquest sentit aniran les in-
tervencions del president de Vue-
ling, l’exministre espanyol Josep Pi-
qué, i del fotògraf indi Tarun Cho-
pra, que parlarà sobre les aporta-
cions dels valors hindús al nou or-
dre internacional.

En un sentit més tradicional,
però també potser més aplicable al
Principat, anirà la intervenció del vi-
cepresident a Europa de la cadena

Ritz-Carlton, Víctor Clavell, que par-
larà de la gestió dels hotels. De fet, el
secretari de l’EFA, Joan Tomàs, va ad-
metre que ens els sectors tradicio-
nals d’Andorra, com són el turisme i
l’hoteleria, innovar és molt compli-
cat i el marge d’actuació és limitat.

Amb tot, tant el secretari com la
presidenta de l’EFA, Cristina Vilado-
mat, es van mostrar ahir optimistes
sobre el futur de l’economia. Tomàs
va destacar la importància d’haver
donat continuïtat als Fòrums de
l’EFA que aquest any competaran
també amb la presència de la cònsol
de la capital i el patrocini d’And-
banc, BIBM i Crèdit Andorrà. H

bTomàs veu difícil
innovar en els sectors
tradicionals d’Andorra

b La reforma fiscal i la
regulació de la
propietat industrial,
requisits previs

33 El ministre López saluda Nomen, president de la Comissió d’Economia, ahir.

CONTINUEN ELS DESENCONTRES PS-ApC

La comissió convertida en sessió de control
La compareixença de López acaba en un nou enfrontament entre els socialdemòcrates i Nomen

I. A.
ANDORRA LA VELLA

Les compareixences públiques dels
ministres ja no són el que eren.
Aquelles sessions de tedi i debats
de guant blanc han passat a la
història. La relació tempestuosa
dels socialdemòcrates amb ApC o,
més ben dit, dels socialdemòcrates
amb Nomen, va arribar ahir fins al
cap de casa de Casa de la Vall.

La reunió va començar tal com
manen els cànons: amb una mara-
toniana i exhaustiva exposició del
ministre de torn, López en aquest
cas, seguida amb atenció pels

membres de la comissió amb No-
men, el president, al capdavant.
Però tan bon punt el titular d’Econo-
mia i Finances va acabar la seva ex-
posició Nomen va obrir foc amb un
«comentari previ» ple de càrregues
de profunditat. Segons Nomen, ahir
no es va presentar «cap projecte
amb objectius clars i concrets» en
cap dels àmbits en què s’estenen les
competències del superministre.

López va voler defensar-se i de-
mostrar, amb el seu estil metòdic i
detallat, que el president de la Co-
missió no tenia raó. Però Nomen es-
tava encantat de poder fer de síndic

per un dia i va treure la paraula al
ministre en un gest que tenia un re-
gust de venjança per les vegades en
què el Síndic Dallerès ha deixat amb
la paraula a la boca al líder d’ApC a
les sessions del Consell. «No ens re-
peteixi el que ja ens ha exposat i
menys en aquest to que està fent
servir», li va dir Nomen a López
abans de donar la paraula a CR.

Era el primer cop i el ministre va
obeir. Després d’un parell d’inter-
rupcions més, López es va queixar i
Nomen li va respondre que no l’in-
terrompia, que feia puntualitza-
cions i les feia «amb carinyu». La con-

sellera socialdemòcrata Mariona
Gonzàlez va sortir en defensa de
López i va «exigir» a Nomen que no
tallés més al ministre. L’exigència
no va servir de gaire. Al final de la
reunió, López sortia amb cara de
no saber si venia d’una comparei-
xença o d’una sessió de control.
Nomen ho tenia clar: les queixes
del ministre «són coses que es
diuen quan un no té missatge».

Els reformistes no van voler opi-
nar sobre la discussió, com si no
anés amb ells; però hi va, perquè el
seu paper opositor va quedar una
vegada més eclipsat per Nomen. H

TONY LARA

33 Viladomat, presidenta de l’EFA.


